
  
  
  
  
Frode  Jarland,                             Knarvik,  06.11.2019  
Langheiane  26,  
5914  Isdalstø  
Gbnr.  188/782    
  
Fylkesmannen  i  Vestland,                          
Statens  Hus,  
Njøsavegen  2,  
6863  Leikanger    
  
Klage  på  vedtak  om  godkjent  områdeplan  for  Lonena  planid  1263-‐201610  
  
Benytter  meg  av  rettslig  klageinteresse,  jf.  plan-‐og  bygningslova  §  12-‐12,  3.  ledd.  
Klager  på  saksbehandling  i  forbindelse  med  høring,  mangelfulle  lokaldemokratiske  prosesser  og  Lindås  
kommunes  ensidige  samarbeid  med  profesjonell  aktør.  
  

1.   Høringen  fremstod  som  arrangert  og  høringssvar  ble  ikke  tatt  hensyn  til  
Politisk  bestemmelse  virket  til  å  være  tatt  allerede  i  forkant  av  høringsperiode.    
Høringen  ble  gjennomført  kun  for  å  tilfredsstille  lovpålagte  demokratiske  spilleregler.  
Høringen  ble  lagt  til  sommerferien  2019  (6.Juni  -‐  31.Juli)  for  å  tiltrekke  seg  mindre  oppmerksomhet  fra  
motstandere  av  utbyggingen  i  Lonena  området.  

  
Begrunnelser:  
  

a.   Uttalelser  fra  involverte  politikere  avslører  tydelig  at  de  på  forhånd  var  klar  over  negative  høringssvar  
men  at  disse  ikke  kom  til  å  bli  tatt  hensyn  til.  I  sitat  nedenfor  blir  det  informert  at  innbyggerne  først  
skal  få  delta  i  neste  runde,  uten  å  definere  hva  den  består  av.  

  
Referat  fra  kommunestyremøte  26.September:  
  
«–  Alle  har  blitt  høyrt  

Haugsdal  fortel  at  alle  høyringssvara  har  blitt  høyrt,  og  at  dei  negative  høyringssvara  allereie  var  kjent.    

–  Men  om  det  er  blitt  tatt  omsyn  til  er  ei  annan  sak,  seier  han.    

Han  fortel  at  det  er  heilt  legitimt  å  vere  ueinig  i  utbygging,  men  at  det  kjem  ein  ny  runde  med  demokrati  der  
også  innbyggjarane  skal  få  delta.»  

Kilde:  Avisa  Nordhordland  26.September  
https://www.nordhordland.no/nyheiter/politikk/lindas/direkte-‐fra-‐kommunestyremote-‐i-‐lindas-‐26-‐
september/s/5-‐33-‐292221  
  

b.   Uttalelse  fra  SR-‐Bank  i  Avisa  Nordhordland  avslører  at  de  har  hatt  et  tett  samarbeid  med  Lindås  
kommune  ifb.  med  utvikling  av  områdeplanen.  Det  ville  trolig  vært  brudd  på  enighet  med  SR  Bank  hvis  
Lindås  kommune  skulle  ta  hensyn  til  høringssvar  som  de  allerede  visste  om  fra  før,  ref.  pkt.a.  ovenfor.  

  
Thor-‐Christian  Haugland,  konserndirektør  i  Sparebank  1  SR-‐Bank:  
  
«Vi  og  kommunen  står  saman  om  denne  områdeplanen,  fortel  Haugland  til  Avisa  Nordhordland.»  
  
Kilde:  Avisa  Nordhordland  26.September  
https://www.nordhordland.no/nyheiter/politikk/lindas/sparebank-‐1-‐sr-‐bank-‐om-‐lonena-‐planane-‐heile-‐
omradeplanen-‐er-‐eit-‐resultat-‐av-‐kommunen-‐og-‐oss/s/5-‐33-‐292209  



  
  

2.   Resultat  fra  kommunevalget  for  nye  Alver  kommune  i  2019  ble  ikke  vurdert  tatt  hensyn  til.    
  
Lindås  kommune  presset  på  for  å  avgjøre  saken  før  Alver  kommune  ble  dannet  og  gir  inntrykk  av  at  det  gikk  
prestisje  i  å  fatte  vedtaket.  Det  var  trolig  også  pga.  en  usikkerhet  om  Alver  kommune  ville  fatte  samme  vedtak.  
Det  kan  også  ha  vært  inngått  muntlige  avtaler  mellom  Lindås  kommune  og  SR-‐Bank  uten  at  det  er  kommet  
frem  i  media.  Det  er  ikke  presserende  behov  for  nye  boliger  i  Knarvik  området  som  kan  forklare  årsaken  til  
hastverket.  
  
I  valgkampen  2019  ble  det  gitt  inntrykk  av  at  en  stemme  på  partier  som  kjempet  mot  utbygging  ville  ha  
innvirkning  på  kommunens  vedtak.  Flere  partier  hadde  saken  i  sine  partiprogrammer,  blant  annet  SP  og  FNB.  
  
Sitat  fra  SP  sitt  valgprogram:  
«Alver  SP  krev  nullutbygging  ved  Brekkeløypa,  og  meiner  det  er  andre  areal  som  er  meir  naturlig  å  byggja  
ut»    
  
Sitat  fra  FNB  sitt  valgprogram:    
«Ja  til  bevaring  av  Brekkeløypa  og  området  rundt»  
  
Disse  2  partiene  ble  de  største  i  nye  Alver  kommune.  
  
Valgresultat  Alver  2019:  
https://www.nrk.no/valg/2019/resultat/nb/sted/4631  
  
  

3.   Stor  andel  av  høringsmaterialet  var  utviklet  av  «Opus  AS»  som  selv  har  finansielle  interesser  av  en  
Lonena  utbygging.  
  

Opus  sin  webside:  
https://www.opus.no/nyheter/omradeplan-‐for-‐lonena-‐vedtatt/  
«Opus  ser  frem  til  å  bidra  til  å  videreutvikle  området  i  videre  samarbeid  med  tiltakshaver  Rygir  AS  (SR-‐Bank).»  

  
Det  er  tydelig  at  Lindås  kommune,  SR-‐Bank  og  Opus  har  hatt  et  tett  samarbeid  som  ikke  har  involvert  
kommunens  innbyggere  eller  grunneiere  som  grenser  til  planlagt  utbygging.    
  

4.   Politikere  går  langt  i  å  angripe  presse  og  meningsmotstandere  blant  innbyggere  i  kommunen.  
  
Referat  fra  kommunestyremøte  26.September:  
  
«Ståle  Hauge  ut  mot  lokalpressa  

«Leiar  for  plan-‐  og  miljøutvalet  gjekk  hardt  ut  mot  lokalpressa  i  Nordhordland  då  han  tok  til  ordet  under  møtet.  
Han  fortel  at  det  har  vore  dårleg  journalistisk  arbeid  rundt  Lonena-‐planane.  

–  Vi  har  ikke  vore  på  nivå  med  Donald  Trump,  men  her  har  det  vore  mykje  fake  news!»  

  
Ingrid  Duesund  Fjeldsbø  (H):  
«Vi  er  visst  viljelause  høner  og  egoistar  som  berre  tenkjer  på  utbyggjar,  vi  trur  ikkje  folk  veit  sitt  eige  beste,  lite  
framoverlent  og  lite  framsynte.  Vi  har  ikkje  gått  gjennom  innspela,  hatt  ein  dårleg  prosess  og  vi  har  ikkje  
demokrati,  las  ho  opp  frå  talarstolen,  før  ho  tok  til  motmæle  mot  påstandane.»  
  
Kilde:  Avisa  Nordhordland  26.September  
https://www.nordhordland.no/nyheiter/politikk/lindas/direkte-‐fra-‐kommunestyremote-‐i-‐lindas-‐26-‐
september/s/5-‐33-‐292221  
  
  



  
  
Tilleggs  info:  
  
Det  er  dannet  en  Facebook  gruppe  som  kjemper  for  bevaring  av  Lonena  som  frilufts  og  rekreasjonsområde.  
Denne  har  pr.  i  dag  1419  medlemmer.  
  
Bevar  naturområdet  rundt  Brekkeløypa  (Lonena):  
https://www.facebook.com/groups/587576374771710/?ref=gs&tn-‐
str=*F&fref=gs&dti=587576374771710&hc_location=group_dialog  
  
Noen  av  mange  leserinnlegg  som  kjemper  for  bevaring  av  området:  
https://www.strilen.no/meininger/i/awaQJM/lesarbrev-‐ta-‐vare-‐paa-‐lonena  
https://www.strilen.no/nyheiter/i/3JQ5KA/haarreisande-‐visst-‐dei-‐vedtek-‐lonene-‐planen-‐no  
https://www.strilen.no/nyheiter/i/AdkKnr/lesarbrev-‐hva-‐skal-‐jeg-‐fortelle-‐barna-‐mine  
  
  
Vennlig  hilsen,  
Frode  Jarland  
  


